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A nagy sikerre való tekintettel 
idén adventkor is felállításra kerül 

a Szent István-parkban 
a Mikulás-szános installáció, 

amelynél már tavaly is 
szívesen fotózkodtak a családok. 

 
Ha idén télen is megfordultok 

a Fő téren, 
ne felejtsetek el 

ADVENTI SZELFIT KÉSZÍTENI! 

AA DD VV EE NN TT II   
SS ZZ EE LL FF II PP OO NN TT   
A SZENT ISTVÁN-PARKBAN 

A KÖNYVTÁR 
2023. 12. 20-ÁN BEZÁR ÉS 

2024. 01. 08-ÁN HÉTFŐN NYIT KI. 
***** 

A FALUHÁZ 
2023. 12. 22-ÉN 

LESZ UTOLJÁRA NYITVA ÉS 

2024. 01. 08-ÁN NYIT KI.
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Köszöntő
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VIDÉKI ROMANTIKUS KERT 
1. Rábai Zsuzsanna 
2. Molnárné Ficzere Lívia 
3. Szendrei Gábor 
 
MODERN PIHENŐ DÍSZKERT 
1. Ladniszki-Kiss Nóra és Ladniszki László 
2. Szabó Ferenc 
3. Pálosné Márton Erzsébet

Gratulálok tiszta szívből minden lakostársam-
nak! Köszönöm, hogy kertükkel ők is ékesítik 
Erdőkertest: 
Zai Lehel 
Pohely Gilda 
Endrődy Viktória és Endrődy Krisztián 
Bedő József 
Nagy Anna Viktória és Nagy Andor 
Csánki József 
Kovács Péter 
 
 
 

 
 

 
 
 
Ocskó István 
Berényi Üveges Katalin 
Beregszászi Ildikó 
 

Dr. Pásztor László polgármester

SOKUNK ÁLMA EGY GYÖNYÖRŰ KERT 
– NEKIK SIKERÜLT 

 
Nagy tisztelettel gratulálok a Szép Kertek idei résztvevőinek, mert magam is tudom, mek-
kora erőfeszítéssel jár az, hogy így nézzenek ki ezek a kertek. (Én a nevezésig sem tud-
nék eljutni, de ez egy zárójeles megjegyzés.) 
Fogadják őszinte gratulációmat az idei nyertesek és részvevők – mert ebben a ligában már 
mindenki győztes! 

CSAK TERMÉSZETESEN, ERDŐKERTES! 



KÖZÖSEN VÁLTJUK VALÓRA... 
(Fotók: Facebook/Erdőkertes Község Önkormányzata és Facebook/Dr. Pásztor László)

A SZOCIÁLIS DOLGOZÓK 
KÖSZÖNTÉSE 

A SZOCIÁLIS MUNKA NAPJÁN 
 
TÖRŐDÉS. Felelősséggel járó szó! Egy apró gesztus, odafigyelés 
egymásra, és máris jobb hely a világ. 
A Családsegítő Szolgálat munkatársai több mint 150 erdőkerte-
siről gondoskodnak, nap mint nap. Törődnek velük! Köszönet Ne-
kik, köszönjük, hogy tetteikkel jobbá teszik körülöttünk a világot.

VÁLTOZÁS AZ IDŐSÜGYI TANÁCS ÉLÉN 
 
Dr. Pásztor László: „NAGY MIKLÓS BÁTYÁM, KÖSZÖNJÜK! 
Sok mindent köszönhetnénk: a programokat, főzőversenyeket, so-
rolhatnám ... Mégis mit köszönök leginkább? A példamutató 
munkádat, azt, hogy aktív közösséget hoztál létre. 
Nagy Miklós alezredesi rangban ment nyugdíjba. 2007-2023 kö-
zött vezette a Kistérségi Idősügyi Tanácsot. 17 év után átadja a sta-
fétabotot. Isten éltessen, Miklós bátyám!”

SZELEKTÍV ZSÁK ÁTVÉTELE 
 

Aki még nem vette át a szelektív zsák második félévi adagját, az önkormány-
zat ügyfélszolgálatán átveheti. 
A lakosság számára ingyenes, az önkormányzati költségvetésből finanszírozó-
dik. Az önkormányzat kéri, hogy az igénylő hozza magával lakcímkártyáját. 
Állandó lakhellyel rendelkezőknek 26 darab zsákot ad az önkormányzat, hét-
végi ház tulajdonosok 24 darab zsákot kapnak. 

Ügyfélszolgálat: hétfői napokon 8.00–17.30, 
keddtől csütörtökig 08.00–16.00 óra között, 
pénteki napokon pedig 08.00-tól 11.30-ig.

BIZTONSÁGOSABBÁ TESSZÜK 
A FŐ ÚT – SZŐLŐSOR UTCA 

KERESZTEZŐDÉSÉT 
 
Pár hete írásban fordult polgármester úr a Magyar Közút Zrt.-hez az 
egyik legveszélyesebb kereszteződésünk ügyében. Azt kérte, hogy 
közösen tegyük biztonságosabbá a kereszteződést.A válasz meg-
érkezett: az önkormányzat saját költségén kihelyezhet forgalom-
technikai tükröt és jóváhagyták a „Megállni tilos” tábla kihelyezé-
sét is, de csak 50 m-re a szóban forgó csomóponttól. 
A munkálatok tehát hamarosan elkezdődnek, jelen esetben a leg-
fontosabb a közlekedés zavartalan és biztonságos működése. 
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GONDOSKODÓ PROGRAMUNK 
ÚJABB LÉPÉSE 

 
Magyarországon sajnos minden évben több halálos szén-
monoxid-mérgezés fordul elő, pedig a mérgezés meg-
előzhető, ha van otthon szén-monoxid-érzékelő. A meg-
előzés érdekében indította el programját az önkormányzat 
az erdőkertesiek számára. A szén-monoxid-mérők már az 
új tulajdonosoknál vannak! 
Az önkormányzati Gondoskodó Programban már segí-
tették az erdőkertesieket: 
• sárga kuka 
• esővízgyűjtő 
• házszámtábla beszerzésében, 
• tanszercsomag adománnyal, 
• életmentő EpiPen kihelyezésével az önkormányzati óvodá-

inkba.

GYŰJTÉS 
AZ ANYAOTTHON LAKÓINAK 

 
Erdőkertesen átmeneti otthont adunk – sokszor menedéket –  anyáknak gyer-
mekükkel. Az anyaotthon lakói legtöbbször kritikus élethelyzetből érkeznek 
hozzánk. Szakembereink fogadják őket – nem lehet elégszer megköszönni 
Nekik! 
Most azzal a kéréssel fordul polgármester úr a közösségünkhöz, hogy kará-
csonyhoz közeledve a HELYI KÖZÖSSÉGÜNK a HELYI EMBEREKÉRT vállal-
jon áldozatot, még akkor is, ha csak átmeneti otthon Erdőkertes. 
AZ ANYAOTTHON LAKÓINAK GYŰJTSÜNK TARTÓS ÉLELMISZEREKET! 
 
A gyűjtés hírére máris többen segíteni akarnak abból, ami nekik van: a 
https://fejlesztem.hu/ – amelynek tulajdonosa is erdőkertesi – meseköny-
veket, játékokat ajánlott fel a gyermekeknek.  Az Avon helyi képviselője az 
anyukáknak tesz meglepetést a fa alá. 
A KERTESEN-NŐ programunk megálmodója, Márkus Judit a következő, de -
cember 7-i alkalommal helyet ad az adományozásnak, mert az ott kialakuló 
női közösségünk számára fontos, hogy tettekkel is kifejezzék szolidaritásu-
kat azok irányába, akiknél rendre elmarad a fényűző karácsony. 
 
Aki azt érzi, csatlakozni szeretne ehhez a kezdeményezéshez, KÉTFÉLE-
KÉPPEN TEHETI MEG: 
1. december 7-én a KERTESEN-NŐ rendezvényünkre elhozhatja a felajánlott 

tartós élelmiszert,  
2. vagy leadhatja a Polgármesteri Hivatal ügyfélszolgálatán. 
 
ZÁRSZÓ: 
Egészen biztos, hogy a hét szűk esztendőben vagyunk. Van egy növekvő lesza-
kadó réteg, akiket támogatni kell! 
Ezt Erdőkertesen sokan érzik, és tudják. Ilyenkor nem ítélkezhetünk, sokan 
nem önhibájukból kerülnek ilyen élethelyzetbe. 
Mi az emberi jóság, ha nem a szolidaritás és áldozatvállalás másokért?! 
 
Köszönjük!
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Mióta élsz itt? 
Bár véletlenül kerültünk Erdőkertesre, de na-
gyon kedveljük. Huszonhét évvel ezelőtt, 
1996-ban jöttünk ide a férjemmel, aki tős-
gyökeres újpesti. A fővárosban ismerkedtünk 
meg, ott éltünk két évig, aztán egy véletlen 
folytán egyszer csak itt találtuk magunkat. 
Egy kis zsákutcában vettünk egy apró házat: ve-
zetékes vízen és áramon kívül akkor még nem 
volt ott semmi. Ma már más az utcakép, ami-
nek van jó és rossz oldala is. Mi nagyon sze-
rettük az erdőszéli nyugalmat… De hát ez a fej-
lődés ára. 
Mikor kerültél a Polgármesteri Hivatalba? 
Három évvel ezelőtt. Előtte huszonkét évig 
dolgoztam a Takarékszövetkezetnél. 1998-
ban pénztárosként helyezkedtem el, majd 
kikerültem az ügyintéző pultba. Nagyon sze-
rettem ott dolgozni, jó volt a kolléganőkkel is 
a csapat, úgy gondoltam, onnan megyek 
nyugdíjba, de egyszer csak megváltoztak a kö-
rülmények. Az utolsó időszak különösen ne-
héz volt, rengeteget rágódtam, éreztem, hogy 
kell valami változás. Aztán 2020-ban jött egy 
lehetőség, amitől féltem ugyan, de úgy érez-
tem meg kell próbálni. Ekkor kerültem át a Pol-
gármesteri Hivatalba, pont jókor jött a váltás, 
talán kellett is ennyi idő után. Bár itt is em-
berekkel vagyok kapcsolatban, de más szinten, 
mint a bankban. Úgy érzem, beleszoktam a 
munkába, de szerencsére mindig akadnak új 
feladatok is, ez által nincs monotonitás. Úgy 
gondolom, most viszonylag kerek az életem.  
Mik a feladataid? 
A titkárságon dolgozom, polgármester úr 
mellett. Sokféle ügyes-bajos dolgot intézek, 
leveleket, szerződéseket írok, időpontokat 

egyeztetek, intézem a védőoltás és baba-
csomag határozatait. Kedvencem a babacso-
magok összeállítása, de szívemnek közeli a ka-
rácsonyi fotózás szervezése is. Aktívan részt ve-
szek a különböző rendezvényeinken (Sör-
fesztivál, Advent, stb.) a többi munkatárssal, 
ami egy nagyon jó kis csapatot kovácsol össze. 
Mivel tudsz kikapcsolódni? 
Amíg kisebbek voltak a fiaim, rengeteget jár-
tunk focimeccsekre, ahogy elkezdődött a sze-
zon. Kisebbik fiam még Pásztor Gyula bácsi 

idején kezdte az ovifocit, és azóta is játszik az 
erdőkertesi felnőtt csapatban, mi pedig, ami-
kor csak tehetjük, megyünk szurkolni nekik a 
férjemmel. Ez mindig is nagyon jó kikapcso-
lódást jelentett számunkra, a legjobb az után-
pótlás időszaka volt. Akkor egy nagyon jó kö-
zösség alakult ki, ami mára sajnos már meg-
kopott ugyan, de azért maradtak azóta is tar-
tós baráti kapcsolatok. Nagyon jó visszaem-
lékezni azokra az időkre, amikor buszt bérel-
tünk a szülőkkel, és együtt utaztunk el egy-egy 
távoli meccsre. A sportbálokon is mindig egy 
asztalnál ültünk, közösen mulattunk. 
Úgy tudom, te is szeretsz sportolni és kirán-
dulni.  
2008-ban próbáltam ki először a zumbát, ami 
fitneszprogram és tánc is egyben. Itt kezdtem 
a Faluházban, de amikor külföldre távozott az 
oktató, rátaláltam a veresi Sway Tánciskolára, 
ahol ugyancsak volt zumbaoktatás. Odajártam 
2018-ig, majd a Vidfit Sportcentrumba. Nagy 
szerelmem a latin zene. A férjemmel vannak 
kedvenc helyeink, amelyeket szívesen láto-
gatunk, mint például Pécs és környéke, a Du-
nakanyar, a Balaton-felvidék, és természetesen 
a Tisza. Amivel még szeretek foglalatoskodni, 
és rendkívüli módon kikapcsol, az a sütögetés 
és a kertészkedés. Nagy hortenziaimádó va-
gyok, van huszonnégy cseréppel, és imádom 
nézegetni, hol, milyen hajtások bújnak elő. 
Nincs ugyan mintakertem, inkább kicsit bujá-
nak mondanám, de nekem így tetszik. Egyéb-
ként a hivatalban is van egy „növényimádó bri-
gád”, akikkel rendszeresen cserélgetjük a kü-
lönböző magvakat és hajtásokat, és megoszt-
juk egymással a tapasztalatainkat.  

Márkus Judit 

HIVATAL A HIVATÁSOM 

SZOKOLA ILDIKÓ, TITKÁRSÁGI ÜGYINTÉZŐ 
 

Ha valaki a kertesi Polgármesteri Hivatal titkárságát hívja telefonon, egy rendkívül kellemes, „mélybarna” női hang jelentkezik… 
Szokola Ildikó volt az első, akit megismertem a Polgármesteri Hivatalból. Kedves, készséges, és nagyon szereti sokoldalú munkáját. 
Tiszaroffon nőtt fel, majd közgazdasági tanulmányai után a fővárosban próbált szerencsét. Családjával Erdőkertesen él.

Szokola Ildikó

Fotó: Hollai Gábor

Velünk sikeres lesz! 
4000 PÉLDÁNY, KEDVEZŐ ÁR
BŐVEBB INFORMÁCIÓ: 
KOVACSPE@T-EMAIL.HU 

06 30 930 4831

HIRDESSEN 

AZ ERDŐKERTESI NAPLÓBAN!
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Hack István élete összeforrt az Erdőkertesi Ke-
recsen Táncegyüttessel, ezért előtte is tiszte-
legve meghirdették a róla elnevezett Nép-
művészeti Tehetségkutató Versenyt, amelyre 
tucatnyi 5-18 év közötti fiatal jelentkezett, 
hogy megmérettesse magát a színpadon az er-
dőkertesi közönség előtt. Ezt követően Kere-
csen 10 címmel egy ötletes fotókiállításra ke-
rült sor az aulában, melynek keretén belül egy 
szép fenyőfa ágaira akasztott 100 darab fotón 
láthatta a közönség az együttes legemléke-
zetesebb pillanatait. Nincs igazi ünnep süte-
mény nélkül! A helyi kovászos sütés hagyo-
mányának őrzését szívügyének tekintő Tas-
nádiné Renáta, a „Falu kovásza” szervezésében 
a Mini-kalácsfesztivál versenyen válogatta ki a 
zsűri a legfinomabb kelt süteményeket a ka-
lácstól a bejglin át az aranygaluskáig. A gye-
rekek kézügyességét az Erdőkertesi Kreatív 
Csoport tette próbára, akik segítségével mé-
zeskalácsot lehetett festeni és papírkosarat fon-
ni. Az estre a koronát a fergeteges, teltházas 
néptáncgála tette fel. Az Erdőkertesi Kerecsen 
Táncegyüttesen kívül a vendég Szadai Czibere 
Táncegyüttes és a Veresegyházi Hagyomá-
nyőrző Népi Együttes is ropta a táncot, a tal-

palávalót pedig a Parapács Zenekar biztosí-
totta. Szép gesztus volt, hogy dr. Pásztor 
László polgármester az est végén kedves, sze-
mélyes szavakkal és virágcsokorral köszöntette 
Marikát, Hack István özvegyét. Polgármester 
úr a rendezvény végén kiemelte, hogy Erdő-
kertes saját táncegyüttese azért is fontos szá-
mára, mert a tánc öröme, a közösség együtt-
léte jó érzést, élményt biztosít. Elismerte és 
megköszönte a táncosok munkáját. 

A tehetségkutató versenyről a zsűri elnö-
kével, Balázs Péterrel beszélgettem, aki el-
mondta, hogy még Hack Pistivel beszélgettek 
tavaly szeptemberben, hogy szeretnének egy 
jubileumi évfordulós műsort készíteni, hiszen 
tízévesek lesznek. „Isti segítségét kértem, 
hogy beszéljen a polgármester úrral, jelezze 
felé, hogy jövőre, késő ősz környékére ter-
vezzük a gálát. Ahogy az lenni szokott, Isti se-
gített, elkezdődött a műsor szervezése. Ő saj-
nos már nem élhette meg velünk ezt a napot, 
de biztos vagyok benne, hogy ott volt velünk, 
és fentről nézett minket. Már a kezdetektől tá-
mogatott, segített, és segít minket Márkus Ju-
dit is, akinek ezúton is köszönjük a szervezé-
sét, munkáját.  Ez volt az első ilyen jellegű ren-

dezvényünk. Fontosnak tartom a helyi, vagy 
akár kistérségi, Ki mit tud? mintájára épülő te-
hetségkutató versenyeket, rendezvényeket, hi-
szen így könnyen lelhetünk csiszolatlan gyé-
mántokra, tehetséges fiatalokra, és elindíthatjuk 
őket egy számukra kedvező művészeti ág irá-
nyába. Nem egyszeri alkalomnak szánjuk, 
szeretnénk folyamatosan megrendezni a Hack 
István Népművészeti Tehetségkutató Ver-
senyt, ezzel is tisztelegve Isti emléke előtt, és 
lehetőséget kínálni az ifjú titánoknak. A mai na-
pon ének, néptánc és népmese kategóriában 
hirdettünk győzteseket, de a későbbiekben 
akár ifjú zenészek is bemutathatnák tudásukat 
a szakmai zsűri előtt.” A mai verseny zsűrijé-

EGÉSZ NAPOS ÖRÖMÜNNEP 
AZ ERDŐKERTESI KERECSEN TÁNCEGYÜTTES 10. SZÜLETÉSNAPJÁN 

KERECSEN: 10! 
 
Az erdőkertesiek hagyományt és közösséget építenek. Ezzel a céllal alakult az Erdőker-
tesi Kerecsen Táncegyüttes 2013-ban Fülöp Veronika és Balázs Péter vezetésével. Szán-
dékuk az volt, hogy elsajátíthassák a Kárpát-medence táncos hagyományait. A 7-8 pár-
ból álló csoport állandó és színvonalas résztvevője a település ünnepi alkalmainak. A leg-
emlékezetesebb talán az 1956-os táncszínházi, valamint a március 15-i ünnepi műsorok 
voltak. Mára már a határon túlra is eljutottak. Idén 10 éves az Erdőkertesi Kerecsen Tánc-
együttes, de most ünnepelték először fennállásukat egy egész napos rendezvénnyel Er-
dőkertes Község Önkormányzatának szervezésében, amelyhez a helyszínt és a technikai 
hátteret a Faluház biztosította. 

Kerecsen Táncegyüttes

„A tánc felemel, erőt ad, gyógyít, és közel visz a szí-
vekhez.”                                                       (Radák János)

Fotó: Lethenyei László
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Szadai Czibere Táncegyüttes 
 
Szadán 1975 óta működik hagyományőrző együttes. Kezdetben csak asszonykórus létezett, amely alkalmanként kiegészült táncosokkal. 
2010-ben egy testvértelepülési találkozón verbuválódott az együttes, amely az óta is együtt készül a fellépésekre. Az együttes az alapí-
tó Cziberéné Szitó 
Mária emlékére kapta a 
nevét 2014-ben. Céljuk a sza-
dai és a kárpátaljai hagyományok 
őrzése, ápolása. Az ország több 
pontján is fellépnek rendezvé-
nyeken. Mára egy felnőtt, egy 
iskolás és egy óvodás cso-
porttal is büszkélkedhet-
nek. A Kerecsen tízé-
ves ünnepségére sza-
dai, Galga-menti 
táncokkal készültek. 
Vezetői Antal Édua 
és Horváth Viktor. 

nek tagjai Surányi Eszter népdalénekes a 
Folksz és a Fellegajtó zenekarok énekesnője, 
Fülöp Veronika pedagógus, népmese-foglal-
kozás vezető, az Erdőkertesi Kerecsen Tánc-
együttes asszisztense, valamint Balázs Péter 
táncpedagógus, az együttes és a Műhely 
Táncműhely művészeti vezetője voltak. 
A tehetségkutató verseny győztesei: 

Néptánc kategória: 
Rácz-Szabó Csenge – Nagy Domonkos 

(15 évesek) 
Népzene kategória: 

Buda-Nagy Katalin (11 éves) 
Népmese kategória: 

Szokoly Kevin (10 éves) 
Különdíj: 

Kalmár Janka és Kalmár Léna (7-8 évesek) 
 
A Kalácsfesztivál gyökerei 2021 novemberé-
re nyúlnak vissza. Akkoriban Tasnádiné Renáta 
maga köré gyűjtötte a falu asszonyait és lányait, 
megtanította őket kovászos kenyeret és kelt 
tésztát sütni. Hét felesleges üveg kovászából 

lett a „falu kovásza”. Re-
náta 2021. november 

20-án a Kalácsfesztivál 
égisze alatt versenyt hir-

detett nemcsak a faluban, 
hanem az egész ország-
ban. Most ezt a hagyo-
mányt őrizve, helyi szinten 
került sor a résztvevők 
megmérettetésre. Az ok-

leveleket minden versenyzőnek polgármester 
úr adta át, megköszönve munkájukat. 
 
A versenyen induló kalácsokat és kelt tész-
tákat a zsűri döntése alapján az alábbi ver-
senyzők nyerték: 

I. helyezett: Fekete-Schäffer Máté 
II. helyezett: Elekné Klement Éva 
III. helyezett: Vass Éva A Mini-kalácsverseny győztesei

Fotókiállítás

Fotó: Lethenyei László

Fotó: Rimai

Fotó: Rimai

Fotó: Rimai
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Veresegyházi Hagyományőrző Népi Együttes 
 

Nagy múltú, számos alkalommal 
kitüntetett együttes, akiktől 

sokat lehet és kell tanulni. 
Ahhoz, hogy egy város az 
igazi otthonunk legyen, is-

merni és szeretni kell. Múltját 
tisztelni kell annak is, aki itt szü-

letett, és annak is, aki ide költö-
zött. Egy biztos, ehhez ismerni kell a 

múltat. A Veresegyházi Hagyományőrző 
Népi Együttes a műfaj meghatározó 

együttesévé vált, ahol több gene-
ráció tanul együtt és egymástól. 

Tagjai 2021 óta a veresegyházi 
Tájházban adják át a régmúlt 
hagyományait a fiataloknak, 
kézműves alkalmak kereté-

ben. Az asszonyok maguk varr-
ják viseletüket. Az együttes ve-

resegyházi táncokat mutatott be. 
Vezetőjük Hibó Józsefné Irénke, mű-

vészeti vezetőjük Tóth Judit táncpe-
dagógus.

A néptánc gálára az Erdőkertesi 
Kerecsen Táncegyüttes szomszéd 
vendégegyütteseket is meghívott: a 
Szadai Czibere Táncegyüttest és a 
Veresegyházi Hagyományőrző 
Népi Együttest. Balázs Péter el-
mondta, hogy mindkét csoport-
tal jó kapcsolatot ápolnak. Ve-
resegyházon több városi ren-
dezvényen léptek fel közösen, 
a Szadai Czibere Táncegyüttes 
évfordulós műsorán, évzáró ren-
dezvényén is szerepeltek, így 
természetes, hogy most viszo-
nozták a kedvességüket. „Na-
gyon fontosnak tartom, hogy a 
szűkebb régióban található együtte-
sek összetartsanak. A műsor táncanyaga szinte felölelte az egész Kár-
pát-medence táncait. Láthattunk rábaközi, Galga menti, délalföldi, 
szatmári, székelyföldi, mezőségi, továbbá felcsíki táncokat. A zenét 
szolgáltató Parapács Zenekarral Bugyin, a helyi szüreti fesztiválon is-
merkedtünk meg, azóta már táncházat is tartottunk közösen. Nem 
volt kérdés, hogy nekik kell zenélniük az évfordulós műsorunkon. 
A közös tánc az élő zenével igazi örömünnep volt számunkra, és re-
méljük, a közönségünknek is. Köszönetünket fejezzük ki az önkor-
mányzatnak, hogy önálló erdőkertesi együttesként folytathatjuk a te-
vékenységünket, amellyel élményeket, hagyományt adhatunk át a szű-
kebb és tágabb közönségünknek. Az együttes továbbra is két alko-
tói vonalban fog munkálkodni. Az egyik az autentikus vonal, a ma-
gyar táncanyagok minél magasabb fokon történő tanulása, színpadra 

állítása, a másik a táncszínházi műsorok készítése, amikor is a nép-
tánc formanyelvén mutatunk be gondolatokat, eseményeket.” 

A jól szervezett rendezvényről az volt a személyes benyomásom, 
hogy a helyi kulturális értékek megőrzése és ápolása egyrészt az ön-
szerveződő, lelkes és áldozatokat vállaló polgárok, valamint az őket 
támogató helyi vezetés együttműködésén alapul. Ez olyan érték, ame-
lyet meg kell őrizni és folyamatosan munkálkodni kell rajta. A tehet-
ségkutató szintén maradandó élményt ad a fiataloknak: megérezhe-
tik, hogy ők is részei a közösségnek, értékelik fáradozásukat. Csak így 
tovább, Erdőkertes! 

Rimai S. Éva 
(A tehetségkutató versenyről a képes összefoglalónkat a hátsó bo-
rítón találják.) 

A néptáncgálán

Fotó: Rimai

Fotók: Lethenyei László
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Közélet

Hol tart a NyugiOvi program? 
Jelenleg Erdőkertesen az összes óvodában 
megtörtént a képzés, ez körülbelül 50-60 óvo-
dapedagógust érint. A környező települése-
ken is tudnak már a NyugiOviról és az alapít-
ványról, illetve annak munkájáról. Számos in-
tézménnyel és önkormányzattal felvettük a 
kapcsolatot, folyamatban vannak tárgyalások 
Fóton, Veresegyházon, Dunakeszin, Dunaha-
rasztin, továbbá Budapesten a IX. és a IV. ke-
rületben. 
Milyen volt a program fogadtatása a három 
óvodában és az iskolában? 
Mindegyik alkalommal ott voltam és láttam, 
hogy lelkesek a pedagógusok. Mindig sze-
rencsés, ha új eszköztár van a kezükben, vagy 
új módszertant kapnak. Kivétel nélkül örültek 
a programnak, de ami még ennél is fontosabb, 
hogy használják a képzésen tanultakat, beé-
pítették a mindennapjaikba. 
Mit kell tudni az új programról, a Ti-Ti-Tá-ról? 
Valójában a Ti-Ti-Tá (Tipegőkhöz Tinikhez 
Támpont) azért született meg, mert azt gon-
doltam, szuper, hogy van NyugiOvi, de a 
gyerek közben családban is él, szóval valaho-
gyan a szülőket is meg kellene szólítani. A gyer-
mek akkor van biztonságban, ha a pedagógus 
és a szülő is felkészült a témában. Ezért addig 
törtem a fejem, míg végül úgy gondoltam, fel-
tétlenül szükség lesz egy olyan programra, ami 
kifejezetten a szülőket célozza meg. Nem 
túl hosszú, elég figyelemfelkeltő, de közben 
tele van alapvető információkkal, ugyanakkor 
gyakorlati tanácsokkal, eszközökkel is. Valójá-
ban a Ti-Ti-Tá program megszületését két év ku-
tatómunka előzte meg, nagyjából 8-9 hónap 
alatt pedig megszületett maga az előadástar-
talom, egy olyan prevenciós program, amit szü-
lőknek szántunk, csupa fontos elemmel. Hon-
nan ered a bullying (bántalmazás, kiközösítés)? 
Mik a gyökerei? Mit lehet ellene tenni? Hogyan 
vehetjük észre, ha bajban van a gyerek, és mit 
csináljunk, ha észrevettük, vagy ha a gyermek 
végül elmondta? Éppen ezért szituációs gya-
korlatok is vannak a foglalkozás végén. Maga 
a Ti-Ti-Tá két modulból áll. Az elsőben a szü-
lőket célozzuk meg, a másodikban pedig a gye-
rekekkel beszélgetünk egy osztályfőnöki óra 
keretében. Itt is mutatunk különböző gyakor-
latokat, helyzeteket, beszélünk a jelenségről, 
és elmagyarázzuk, mit is jelent ez. Azért vagyok 
erre nagyon büszke, mert úgy hiszem, nincs ma 

Magyarországon olyan szervezet, amely pe-
dagógusokat, szülőket és diákokat egyaránt 
meg tud szólítani, pedig mindhárom csoport 
felkészültsége kulcsfontosságú. 
Milyen helyi intézményekben volt már, és hol 
lehet még rá számítani? 
Erdőkertes egy kicsit a kémiai laborom, min-
den új dolgot itt szeretnék először bevezetni, 
kipróbálni. November 23-ig ez a prevenciós 
program is elérhető volt mindhárom oviban. 
Nagyon pozitív tapasztalataim vannak. A szü-
lők fele jelen van az előadáson, ami szerintem 
jó arány. De ami még ennél is szebb, hogy sen-
ki sem távozik a szünetben, igenis érdekli őket, 
sőt, szünetekben és az előadás után is rengeteg 
kérdés marad. Szinte minden alkalommal van 
pár pedagógus szülő, aki szeretne más intéz-
ményekbe is beajánlani, mert a másik gyere-
ke meg ott tanul. Előfordul, hogy anyuka szer-
vezi az előadást, mert valahol a szülői mun-
kaközösség elnöke. Ezek a visszajelzések iga-
zolják, hogy az előadás anyaga jó, hiszen fel-
rázza az embereket a közönyből, és tenni akar-
nak. Mindig szoktam mondani, hogy a világot 
az anyukák fogják megmenteni! 
Mik a további terveid? 
Mivel Erdőkertes a tesztüzemem, még szeret-
nék itt megvalósítani egy olyan programokkal tűz-
delt antibullying-napot, amikor felvonulhatnak 
a gyerekek, örömködhetünk, vagy szülőknek szó-
ló, rövidebb előadások is lennének. Persze ez 
még nem kiforrt ötlet, de valójában nem volna 
rossz, hiszen nemsokára talán Erdőkertes lesz az 
egyetlen olyan település az országban, ahol már 
az összes oktatási intézményben voltak a témá-
ban érzékenyítő programok. S hogy ezt valóban 
használni tudjuk itt, időről időre, akár évente meg 
is emlékezhetünk, beszélhetünk róla, tehetünk 
a békéért. Közben a Baba-Babra segítségével be-
szélgetőkártyákat is csináltunk, amelyeket otthon 
a szülővel tud használni a gyermek, és készülünk 
még önbizalomnövelő kis kártyákkal, motiváci-
ós kártyákkal is. Mindezen felül persze még sok-
sok helyre szeretne eljutni az alapítvány és se-
gíteni. Sokfelé elindultunk, és nagyon fontosnak 
tartom, hogy veszélyeztetett területen is meg-
jelenjünk, ahol tényleg nagyon komoly problé-
mák vannak. Nem kizárt, hogy újabb és újabb öt-
letekkel állok még elő, hogy mi mindent lehet-
ne tenni a bántalmazott gyerekekért, az áldozatok 
békéjéért. 

Márkus Judit

Orosz-Túróczi Melinda

Peller Mariannal

INTERJÚ OROSZ-TÚRÓCZI MELINDÁVAL, A TISZA GÁBOR ALAPÍTVÁNY KURATÓRIUMI ELNÖKÉVEL  
 

„A VILÁGOT AZ ANYUKÁK FOGJÁK MEGMENTENI!” 
 

A budapesti agglomerációban elsőként az erdőkertesi Ki Akarok Nyílni Óvodában került bemutatásra a Tisza Gábor Alapítvány Nyu-
giOvi programja tavaly ősszel. A projekt kidolgozója az ELTE-PPK adjunktusa, dr. Jármi Éva, szíve, lelke, motorja pedig Orosz-Túróczi 
Melinda kuratóriumi elnök, akivel most az alapítvány legújabb kezdeményezéséről, a Ti-Ti-Tá-ról beszélgettem.
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Mikor kerültél Erdőkertesre? 
Pécelen éltünk 18 évig, majd változások tör-
téntek az életünkben, a gyerekek felnőttek és 
kisebb, számomra kezelhetőbb otthont sze-
rettem volna. Egy évi keresgélés után Erdő-
kertesen állapodtam meg. Az élet aktívabb ré-
sze Budapesten zajlik, hiszen innen még op-
timálisan megközelíthető. A szabadidőmet, 
hétvégéket szeretem csendes, nyugodt kör-
nyezetben tölteni, amihez egy takaros kis há-
zat is találtam, így éppen öt éve vagyunk itt. 
Időközben a gyerekek is önállósodtak. Lány-
kám most fog diplomázni biztonságtechnikai 
mérnök szakon, mellette dolgozik. Fiam vég-
zett villamosmérnök, ő is dolgozik. 
Milyen tanulmányokat végeztél? 
Gyermekéveimet Berekfürdőn és Karcagon 
töltöttem, az akkori Gábor Áron Gimnázi-
umban érettségiztem, ezt követően Budapesten dolgoztam. Hosz-
szabb időszakom volt hivatásos határőrként, majd ugyanott, ugyan-
abban a munkakörben rendőrként a Liszt Ferenc Nemzetközi Re-
pülőtéren. Ehhez az Adyligeti Rendőr Szakközépiskolát végeztem. 
Nagyon aktív, mozgalmas, színes korszak volt az akkori. 2014. de cem -
ber 31-én lezárult ez a hivatásos lét, mert egészségügyi okok miatt 
leszereltek, és új fejezet kezdődött. Ekkor már előrelátóan elkezd-
tem masszázstanfolyamokat végezni (svéd, nyirok-, thai és talp-
masszázst), hogy kibővítsem az elemzési repertoáromat. Húsz éve 
lettem okleveles grafológus, a Grafonet Szabadegyetemen és pár-
huzamosan a rendőrség mellett ebben is dolgoztam. Abban a sze-
rencsés helyzetben voltam, hogy rögtön akadt alkalmam felnőtt rajz- 
és írás-, valamint gyermekrajz elemzéseket végezni hosszú éveken 
át, rendszeresen. Bevásárlóközpontokban (Mammut, Westend, 
KÖKI) voltak pultjaink néhány kolléganővel közösen, de mára ezek 
teljesen megszűntek. Több alternatív tanfolyamon is részt vettem 
azért, hogy fejlesszem magam, holisztikusan lássam a dolgokat. Eze-
ket egyenként nem alkalmazom. Bár szélesebb látókörre tettem szert, 
de megmaradtam a racionalitás talaján. 
Mivel foglalkozol jelenleg? 
Az idén részt vettem még néhány masszázstanfolyamon, hogy bő-
vítsem a lehetőségeimet (bambusz-, thai talp- és lábmasszázs, kö-
pölyözés). A célom, hogy 2024 januárjától főállású vállalkozóként dol-
gozzak. Most ehhez készülök elő. Igyekszem ismeretséget szerezni, 
hogy tudjanak rólam a helyiek. Ez kihívás számomra, mert inkább sze-
retek háttérben maradni, mint megmutatni magamat. Viszont be kell 
látnom, hogy ez a mai világban nem elég, különösen egy teljesen új 
helyen, új környezetben. Az otthonomban alakítottam ki a harmonikus, 
nyugodt légkört a tevékenységeimhez. 
Milyen arányban foglalkozol grafológiával és masszázzsal? 
A grafológia több mint tíz év előnyt élvez a masszázshoz képest, ab-

ban jóval több a gyakorlatom. Jelenleg a 
masszázsra látok nagyobb igényt, bár az is igaz, 
hogy még nem igazán tudnak rólam. 
Melyiket miért szereted? 
A grafológia szellemi tevékenység, míg a 
masszázs fizikai, ezáltal önmagamat is egyen-
súlyban tarthatom. Általában szeretek em-
berekkel foglalkozni, megláttatni velük saját va-
lójukat, helyzetüket. Hiszek a test-lélek-szel-
lem harmóniájában. Én ebben segítek, akár egy 
önismereti elemzéssel, vagy a test ellazításá-
val, regenerálásával. 
Úgy tudom, jelenleg is folytatsz tanulmányokat.  
Régóta foglalkoztat a kineziológia olyan szin-
ten, hogy belevágjak az elsajátításába. Nos, en-
nek most jött el az ideje. Bízom benne, hogy 
sok ember problémáján tudok majd segíteni. 
Jövőbeni terveimhez ez is hozzátartozik. A ki-
neziológia One Brain ágát végzem jelenleg. 
A III. szint van meg, de mire a cikk megjelenik, 
addigra meglesz a IV. szint is. Szeretném, ha 
az itt élők és a környékbeliek tudnának ezek-
ről a lehetőségekről, és rám találnának, akár ön-
ismeretről, stresszoldásról, vagy egy frissítő 
masszázsról van szó. 

Márkus Judit

Anikó mottója: „Hiszek a test-lélek-szellem harmó-
niájában.”

Fagyal Anikó

Fotó: Márkus Judit

KERTESEN-NŐ 

FAGYAL ANIKÓ, 
OKLEVELES GRAFOLÓGUS, NUMEROLÓGUS 

 
Élnek olyan nőtársaink Erdőkertesen, akik testi-lelki jólétünkkel foglalatoskodnak. Fagyal 
Anikó nem csupán okleveles grafológus és numerológus, hanem többféle masszázzsal is 
foglalkozik. Bár a rendőregyenruhát cserélte holisztikus látásmódra, saját bevallása sze-
rint megmaradt a realitás talaján. Legfőbb célkitűzése, hogy jövő évtől főállású vállalko-
zóként végezhesse sokrétű tevékenységi körét.  

Kertesen-NÓ́

Szeretettel várunk mindenkit a 

Kertesen-NŐ 
idei legutolsó programjára 

DECEMBER 7-ÉN 
csütörtökön, 18 órától 

TÉMA: Adventi készülődés 

MEGHÍVOTT VENDÉGEK: 
• CSÁKI EDINA, színművésznő 
• MOLNÁR JÁNOSNÉ, a Ki Akarok Nyílni Óvoda 

megbízott intézményvezetője, 
• HERCZEG MARCSI, lelki segítő, spirituális 

életvezetési terapeuta 
• KIÁLLÍTÁS: ÚJVÁRI TÜNDE hímző 
Közreműködik: GÖRÖZDI-MATTER EDIT, reikimester és oktató 

Az ünnepek alkalmából tartós élelmiszereket gyűjtünk 
a helyi Családok Átmeneti Otthona számára. Kezdeményezésünk mellé 

a Fejlesztem.hu, valamint az AVON is csatlakozott.  
Hálásan köszönjük!
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ADVENTNYITOGATÓ 
DECEMBER 2., SZOMBAT 15:00–20:00 SZENT ISTVÁN-PARK 

15:00–18:00 Kézműves játszóház és adventi koszorúkészítés 
15:00 Erdőkertesi Neumann János Általános Iskola énekkara 
15:10 Drazsé gyerekzenekar adventi gyerekműsora 
16:00 Regölés 
16:15 Largamente Vegyeskar 
16:45 Erdőkertesi Kerecsen Táncegyüttes 
17:00 Zenés áhítat Simon Márkkal 
Gasztrokínálat: pálinkaház, forralt bor, krampampuli, töltött káposzta, 
hurka, sült kolbász, kürtőskalács, gofri 
 
 
KÖZÖSSÉGI KARÁCSONYI VÁSÁR 
DECEMBER 9., SZOMBAT 13:00–20:00 SZENT ISTVÁN-PARK 

15:00–18:00 Kézműves játszóház, adventi koszorúkészítés 
és Mikulásvonat 

15:00–17:00 Érkezik a Mikulás 
15:00 A Ki Akarok Nyílni Óvoda műsora 
15:30 HandaBanda Zenekar 
16:30 Répa, retek, mogyoró adventi gyerekműsora  
17:30 Erdőkertesi Adventi Örömkórus 
Gasztrokínálat: pálinkaház, forralt bor, krampampuli, 
töltött káposzta, hurka, sült kolbász, kürtőskalács, gofri 
 
Rendezvényeinken kép- és hangfelvétel történik. 
A műsorváltoztatás jogát fenntartjuk!

ERDŐKERTESI ADVEENT 2023 
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FALUKARÁCSONY 
DECEMBER 16., SZOMBAT 15:00–20:00 SZENT ISTVÁN-PARK 

15:00–18:00 Kézműves játszóház 
15:00 Isaszegi Szent István-kórus 
15:30 Uriel zenekar 
16:15 WANA zenekar 
17:00 Gyertyagyújtás a négy felekezettel 
Gasztrokínálat: pálinkaház, forralt bor, krampampuli, 
töltött káposzta, hurka, sült kolbász, kürtőskalács, gofri 
 
 
TEMPLOMI ADVENTI HANGVERSENY 
DECEMBER 17., VASÁRNAP 18:00–19:00 

Erdőkertesi Katolikus Templom 
• Köszöntőt mond Rolik Róbert plébános 
• Köszöntőt mond dr. Pásztor László 
• ÉdenKertes együttes 
• Lisznyay Szabó Gábor Alapfokú Művészeti Iskola tanárainak, 
   illetve a Gödöllői Szimfonikus Zenekar művészeinek vonósnégyese 
• Borbély Richárd színművész adventi műsora 
 
 
AZ ERDŐKERTESI ADVENTI ÖRÖMKÓRUS TOVÁBBI FELLÉPÉSEI:  

• December 7., csütörtök 18:00 Háromház park  
• December 14., csütörtök 18:00 Vasútállomás 
• December 21., csütörtök 18:00 Szent István-park

ERDŐKERTESI ADVENT 2023 
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Nekem talán leginkább ez az 
utolsó kis kérdés mozgatja meg 
a lelkemet, hogy kell-e még 
Csendes éjt énekelni. Tudjuk, 
hogy még az első világháború lö-
vészárkaiban is volt egy kis meg-
állás szenteste. Sőt, tudjuk azt is, 
hogy egy helyen a fronton össze-
ismerkedtek, összebarátkoztak az 
addig harcoló ellenfelek szentes-
te, és ez talán épp a Csendes éj 
hangjaival kezdődött, amely áthal-
latszott egymás lövészárkaiba, mert 
énekelték az akkoriak, akik ugyanúgy 
keresztyének voltak mindkét olda-
lon. De most már más a kérdés. Van-
e még szükség közös, családi vacso-
rára, vannak-e még családok egyáltalán… A mi 
posztmodern világunkban szétestek a régi fo-
galmak, nem nagyon van mihez igazodni. Illetve 
van. Tizenéveseink azt tanulják meg (és velük 
együtt az idősebbek is), hogy hogyan készíts 
magadról jobb képet, hogyan érj el több kö-
vetőt, vagy éppen hogyan szerezz pénzt is az-
zal, hogy beszélsz-beszélsz a kamerád előtt, és 
felteszed a netre. 

Hát, változik a világ. De miközben az értékek 
egészen mások már, mint 50 éve, vagy akár csak 
15-20 éve is, szerintem az ember belső igénye 
mégis megmarad. Ez pedig nem más, mint az, 
amikor ki tudom mondani mindkettőt: azt is, 
hogy szeretve vagyok, és azt is, hogy tudok sze-
retni. Akár van csatazaj körülöttünk, akár nincs. 
Akár valódi fegyverekkel, akár szellemi vagy lel-
ki módokon harcolunk. 

Ha ádvent, ha karácsony, akkor a mi kultúr-
körünkben a szeretetre szoktunk gondolni. 
Olyan szép szokott lenni ez az ünnep. Vagy 
mégsem? Mert az ünnepeink is kiüresedtek? 
Mert sok helyen egy közös rövid vacsora után 
úgyis mindenki megy már a készüléke elé? Il-
letve már közben is? Vagy épp ezért üresed-
tek ki keresztyén (és akár nemzeti) ünnepeink, 
mert nem értettük meg a lényegét azoknak? 
Mert visszaéltünk, nem jól éltünk azoknak a tar-
talmával? Mert nem az eredeti tartalom jelent 
meg otthonainkban, hanem ki-ki saját kedve, 
kedvtelése szerint töltötte el a szabad idejét. 

És nem azzal a tartalommal, 
ami a Bibliában van. A karácsony általában már 
régen nem Jézusról szól az otthonokban, ha-
nem – legjobb esetben is – a szeretetről, az em-
beri szeretetről. Húsvétkor az emberek nem Jé-
zus haláláról és feltámadásáról beszélnek a gyer-
mekeiknek, hiszen Isten győzelméről lehetne 
szó, akár személyes példákkal is alátámasztva. 
Hanem régebben elmentek locsolkodni, újab-
ban sokan wellnesszezni. A Pünkösd mint ün-
nep nem is nagyon kerül szóba manapság az 
otthonokban. Ezek alapján azt hiszem, nem kell 
csodálkozni, ha kiüresedtek az ünnepeink. 

De rajtunk múlik, hogy mit kezdünk ezzel. 
Hogy elővesszük-e újra a Bibliát, a bibliai tör-
téneteket, amelyek megmagyarázzák, hogy mit 
is, és miért is ünneplünk. Hogy lesznek-e 
olyan nagyszülők, akik megtanítják az unokák -
nak a Mi Atyánkat, elmondják nekik, hogy Is-
ten velünk van Jézusban, és mindig segítségül 
hívhatjuk Őt – ez a karácsony mondanivalója, 
Immánuel, vagyis: velünk az Isten (Mt 1,23). 
Honnan tudják a felnövekvők, hogy például mi-
ért van csillag a református templom tetején? 
Hogy hirdeti a betlehemi csillag: a világ Meg-
váltója megszületett. Honnan tudják a fiatalok, 
hogy miért van kereszt a legtöbb keresztény 
templom tetején? Hogy Jézus meghalt, de har-
madnapra feltámadott, és az óta szüntelenül 
közbenjár értünk. Honnan tudják meg, hogy mi-
ért tesznek halacska jelképet némelyek az au-
tójuk hátuljára? Hogy azért, mert a hal szó gö-

rög nyelven, mozaikszóként 
egy hitvallás: Jézus Krisztus 
Isten Fia Megváltó. Mert 
meg akarják vallani, hogy ők 
hisznek Jézusban. 

Az ünnep tartalmát mi 
hozhatjuk otthonainkba. De 
jó lenne, ha ebben az év-
ben azt a tartalmat vin-
nénk, amit a Biblia ír! Mert 

mindennek a fő üzenete az, hogy Isten sze-
ret minket. És ha Isten szeret, akkor egyrészt mi 
nem maradhatunk abban, amit Ő bűnnek nevez, 
másrészt nem kell abban maradnunk, mert Jé-
zusban mi is szabadságot kaphatunk a hit által. Ezért 
lehet ünnep a karácsony mindenkinek. Mert ka-
rácsony ünnepében nem egy régi, liturgikus és ar-
chaikus dolog nyilvánul meg, hanem a mi mai élet-
ünk ereje. Így öntötték ki az utolsó sörüket né-
melyek, és évek óta nem isznak (akik korábban sok 

ÁDVENTI GONDOLATOK 
 

ÁLDÁS, BÉKESSÉG! 
 
Ádvent van. Vajon 2023-ban lesz-e csendes karácsony, lesz-e csillogó, gyertyafényes va-
csora? Hiszen zsong a világ. És ez most nem amolyan kellemes zsongás. Mikor ért ennyi-
re közel hozzánk a háborúk zaja? Persze a Közel-Kelet évtizedek óta hangos, Afrikában 
is folyamatosak a polgárháborúk, most mi ezek mellett önkormányzati és uniós választásokra 
is készülünk (ami – valljuk be – elég hangos csatározásokat szokott jelenteni). Sokféle té-
ren csatazaj vesz tehát körül minket. Lehet-e ilyen körülmények között Csen-
des éjt énekelni? Vagy: kell-e még?
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CSEREPKA ISTVÁN 
 AZ ISTENI SZERETET KÜLDÖTTEI 
 
Nyitva van már télnek csillogó hófehér ablaka, 
kitárt szárnyai között süvít a hűvös északi szél. 
Meleg kiskuckónak zúzmarában piheg ajtaja, 
kattog a zár és kilincs, ajtón kopogtat a hideg tél. 
 
Pihe-puha hó fedi el a vadregényes tájat, 
jeges udvaron megdermedt hóember őrzi a csendet. 
Szeretet tüze járja át a mesebeli házat, 
felhők felett sebes szánján Télapó hangosan csenget. 
 
Rudolf szarvas piros orra világit fenn az égen, 
Üstökös suhanva vezet a sötét, ködös éjszakán. 
Csillag csillogva robog a színes északi fényben, 
Villám cikázva száguld ajándékokkal a két szarván. 
 
Fejével büszkén bólogat a virgonc kecses Ágas, 
a jégen karcol a szórakoztató elegáns Táncos. 
Lelkében sok szeretettel rohan a bátor Íjas, 
versenyek leggyorsabb fényes patáit viseli Táltos. 
 
Felhők között iramlik a mókás játékos, Pompás, 
Fürge szánhúzókat kísérnek szikrázó kék villámok. 
A Mikulással együtt varázsolnak díszes pompát, 
ajándékokkal telt ablakokba holdfényes világot. 
 
Csillogó bakancsok, csizmák, surranók és kiscipők, 
sorakoznak egymás mellett, bennük él a meglepetés. 
A szeretet szánja megállítja a téli időt, 
Télapó kibélelt sapkában hoz nekünk meleg estét. 
 
Millió égi harsona zengi egy kisded nevét, 
angyalok éneke hirdeti az isteni születést. 
Újra átértékeljük a kedves múltat és mesét, 
együtt éljük át szeretetben, szép karácsony ünnepét. 
 
A titokzatos ég peremén fénylő csillag ragyog, 
Gáspár, Menyhért, Boldizsár baktat a csodálatos éjben, 
kísérik a tüneményt, ami hitben reményt adott, 
üdvözlik Jézust a jászolban, a varázslatos fényben. 
 
Az égen mindenkinek van egy pulzáló csillaga, 
mely szikrát szórva vezet az őszinte szeretet felé, 
szentestén a boldogságnak terjeng édes illata, 
mely meleg szívekben vitorlázik a Teremtő elé.

mindent tönkretettek már emiatt). Így jöttek 
helyre kapcsolatok, akár házasságok is, tudtak édes-
testvérek megbocsátani egymásnak, és kibékül-
ni hosszú gyűlölet után is. Ez már nem emberi sze-
retet, nem emberi erő, hanem Isten valóságos je-
lenléte. Ezért ünnep a karácsony. A mi életünkről 
van benne szó. Ha a mi életünkről van benne szó, 
ameddig a mi életünkről lesz benne szó, addig 
nem fogjuk üresnek, kiüresedettnek érezni. 

Lesz-e idén karácsony a világ mai zsongása 
ellenére is? Kívánom, hogy mindannyian lássuk 
meg Isten jelenlétét ebben a világban, és az 
egyre feszültebb nemzetközi helyzetben is, és 
ha bármi rossz történik is, találjuk meg lelkünk 
békességét abban a Jézusban, akit a Békesség 
Fejedelmének mond a Biblia! Áldott kará-
csonyt kívánva: 

Gergely Ferenc Barnabás 
erdőkertesi református lelkész 

06 30 405-6173  •  gfbarna@gmail.com 
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Matild családja 87 évvel ezelőtt költözött Er-
dőkertesre. A férje szabó volt, akinek halá-
la után tíz évig Németországban élt máso-
dik férjével, majd ismét visszaköltözött fa-
lujába. Az alkotó a Barátság Nyugdíjas Klub 
népszerű tagja. A gobelin varrását tízévesen 
tanulta meg. Ez a kézimunka mindennapja-
inak része, reggel 8 órától 13 óráig hímez. Je-
lenleg Apponyi Franciskát ábrázoló munkán 
dolgozik a fóti önkormányzat részére. Egy 
másik kép, amely mostanában megragadta 
a fantáziáját, a nándorfehérvári csatát ábrá-
zolja. Ez lesz a következő nagy munkája. Ma-
tild hímzési technikája sem szokványos. 
Ugyanis a képek mérete miatt azokat nem ke-
retbe foglalva hímzi, hanem két partvis-
nyélre tekerve varrja.  

Matild elmesélt egy inspiráló történetet, 
amikor az infarktusból való felépülését Ba-
latonfüreden is a gobelinezéssel gyorsítot-
ta meg. Vásárolt egy a jelen kiállításon is meg-
tekinthető rőzseszedő lányt ábrázoló ké-
pet, amelyet azonnal el is kezdett kivarrni. 
Ugyanis az orvosa azt mondta neki, hogy ami-
kor elkészül vele, akkor hazamehet. Ez na-
gyon motiválta őt. Így is történt, két hét alatt 
elkészült a kép, és hazamehetett a gyógyin-
tézetből. 

A megnyitót polgármester úr visszaemlé-
kezéseivel tette személyessé, amikor gye-

rekkori élményeit idézte fel Tilda nénivel kap-
csolatban, egészen napjainkig. Kiemelte az 
ő különleges, elegáns, energikus személyi-
ségét, akivel a nyugdíjas rendezvényeken szí-
vesen táncol. Az alkotó új gobelinjeit minden 
év augusztus 20-án ünnepélyesen és ön-
zetlenül ajándékozza az önkormányzatnak, 
amelynek témáját előre megbeszélik. Végül 
polgármester úr jó egészséget és sok-sok al-
kotó évet kívánt Matildnak egy szép virág-
csokorral. 

„Egyik öltés másik után, 
virág nyílik kezük nyomán. 
Előbb zöld jön, majd a sárga, 
szép a hímzés hagyománya.” 

(Kristófné Vidók Margit: Hímzőnők) 

GOBELINKIÁLLÍTÁS AZ ERDŐKERTESI FALUHÁZ ÉS KÖNYVTÁRBAN 
 

HÍMZETT ÁLMOK 
 

A Faluházban 2023. november 24-én nyílt meg Kurucz Lászlóné Siegmund Matild go-
belinkiállítása. A bemutatott 26 hímzett alkotás csodás türelemről és kézügyességről ta-
núskodik. A színek és képek változatosak: az alpesi tájon, a virágcsendéleten, az erdőkertesi 
Fő tér szobrain keresztül egészen a Feszty-körképig találunk témákat. Vannak közöttük 
egészen lenyűgöző méretűek, amelyek a hétköznapokban a polgármesteri hivatal fala-
it díszítik. A kiállítást dr. Pásztor László polgármester nyitotta meg. Az est ünnepélyes han-
gulatát két zenész, Laszlovszky Bea cselló- és Pásztor Mátyás zongorajátéka is fokozta. Az 
est háziasszonya Topolcsányi Laura színművésznő volt. Az eseményen jelen volt Szurdi 
Miklós, a Faluház igazgatója is. 

Kurucz Lászlóné Siegmund Matild

Alpesi táj

Tájkép című gobelin

Fotók: Rimai
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Topolcsányi Laura elmondta, hogy rövid is-
meretség után máris szívébe zárta Tilda né-
nit. Kiemelte, hogy alkotásai különlegesek, 
impresszionista hatásúak, és szobrokat áb-
rázolók is vannak közöttük. Ez kuriózumnak 
számít. 

Matild munkáit kiállításokon mutatta be 
Fót, Cegléd, Galgamácsa, Vácrátót, Csomád 
közönségének, most az erdőkertesiek is 
megcsodálhatják hímzéseit december 22-ig 
a Faluházban. 

Rimai S. Éva 

Polgármester úrral A rőzseszedő lány

Pipacsok
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KERTESI GYEREKRAJZOK A DONGÁBAN 
 

Erdőkertes Község Önkormányzatának égisze alatt ez év májusa óta minden hónapban megrendezésre kerül a Dongában a Kertesen-
NŐ elnevezésű programsorozat, melynek keretén belül fontos témákkal foglalkoznak meghívott szakértők, közéleti személyiségek. 
A körülbelül hatvanfős publikum egy-egy rendhagyó kiállításnak is tanúja lehet, hiszen minden alkalommal más és más helyi képző-
művész mutatkozik be. A tárlat különlegessége, hogy csupán azon az egy estén látható, ezzel is emelve az esemény kuriozitását. No-
vember 9-én este, a Gyermekjogok világnapja alkalmából beszélgettünk a meghívott szakértőkkel, mialatt az Erdőkertesi Neumann 
János Általános Iskola rajzszakköröseinek csodaszép rajzait lehetett megtekinteni. Ezeket a foglalkozások vezetője, Tóth János tanár 
úr bocsájtotta rendelkezésünkre, és a kiállítást is ő nyitotta meg. Mesélt arról, milyen szívesen rajzoltak a gyerekek egy-egy elképzelt, 
színpompás jövőről. Kívánom, hogy váljanak valóra ezek a gyönyörű formába öntött álmok, és az önkormányzat nevében is nagyon kö-
szönöm a tanár úr segítségét, jelenlétét! 

Márkus Judit, kulturális referens 

Fotók: Márkus Judit
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HORGOLT CUKISÁGOK JAPÁN MÓDRA 
 

Amigurumi. Nem nyelvtörő, nem is új szitokszó. Jelentése horgolt vagy kötött játékfigura, amely pár év leforgá-
sa alatt meghódította nemcsak a világot, sokunk szívét is. Közel egy éve lelkesen meséltem róla Pallag Katinak, a 
Faluház volt vezetőjének, és hogy feltétlenül csinálni kell egy amigurumi klubot itt Erdőkertesen is! Meglepeté-

semre azt felelte: Jó, jó – de már van! Hamarosan megtudtam, hogy bár szinte földalatti szervezetként, de valóban 
működik egy kis horgolós klub a Faluházban. A klub vezetőjével, Lukács Ágostonné Icával beszélgettem.

Hogyan és mikor ta-
lálkozott az ami-

gurumi horgolt 
figuráival? 
Textiltermékek 
készítésével fog-

lalkozom, varró-
nő vagyok, a hor-

golással gyerek-
koromban találkoz-

tam először, de akkor nem fogott 
meg. Pár éve hallottam egy cso-
portról, akik sapkákat kötnek kora-
szülötteknek, és én is csatlakoz-
tam hozzájuk. Ezzel egy új ér-
telmet nyert számomra a hor-
golás. A horgolt figurák is eköz-
ben tűntek fel, nagyon meg-
tetszettek, és én is elkezdtem 
próbálgatni, hogyan lehet elké-
szíteni őket. Nem sokra rá megke-
resett egy erdőkertesi hölgy, nincs-e kedvem 
horgolóklubot alakítani. 
Mi volt az első figura, amit készített, emlék-
szik rá? 
Az első figura, amit horgoltam, egy hóember 
volt, azt hiszem. Anyukám révén emlékeztem 
az alapokra, én pedig akkor kezdtem megta-
nulni youtube-videók segítségével, hogyan le-
het gömböt készíteni. Mivel a hóember is 
gömb formára épül, ráadásul éppen közeled-
tünk a télhez, úgy döntöttem, hogy megpró-
bálom elkészíteni. 
Mi lett a sorsa, illetve mi lett a többi alko-
tással? 
A hóemberre a férjem csapott le, az ő szobá-
ját díszíti. Mi támogatjuk egymás hóbortos 
hobbiját, nincs kifogása ellene, hogy horgolok. 
Mivel minden ünnepre kézzel készült aján-
dékot igyekszem adni, ezért sokszor a csa-
ládban talál gazdára, amit készítek. A kisebbek 
különösen szeretik a kötött-horgolt állatokat, 
figurákat. 
Előre szokták jelezni, hogy mit szeretnének, 
vagy meglepetés, mit készít számukra? 
Mindennek örülnek, amit meghorgolok, inkább 
a kész figurák közül választják ki  maguknak, me-
lyik a legkedvesebb számukra. De volt olyan 
is, hogy meghallottam, hogy nagy Harry 
Potter-rajongó az egyik unokahúgom, és ad-
dig keresgéltem, míg egy karaktert sikerült fel-
lelnem, és meglepetésként elkészítenem. 

 
A klub mióta működik, és ki csatlakozhat? 

Régen működött egy varrócsoport, de kiöre-
gedtek, elszéledtek a tagok. Ennek mintájára, 
körülbelül két éve alakult a horgolócsoport. Ezt 
a klubot is főleg idős hölgyek alkotják, itt se-
gítjük egymást, tanítanak minket. Az új könyv-
tárossal, Anitával készítettünk egy plakátot, 
amelynek köszönhetően sok fiatal is érdeklődni 
kezdett. Jöttek ötödikes-hatodikos iskolások, 
harmincas éveikben járó kismamák, és persze 
idősek is. Vannak, akik már általunk tanulnak 
meg horgolni, figurát készíteni. Bárki csatla-
kozhat, ingyenes a klub, kéthetente, minden 
páros hétfőn tartjuk a foglalkozásokat a könyv-
tárban. 
Azoknak javasolt csak csatlakozni, akik jó 
kézügyességgel rendelkeznek? 
Nem mondanám. A legidősebb tagunk, 
Klárika 72 éves, ő a legtapasztaltabb közöt-
tünk. Az általa készített alkotásokat a piacon 
is meg lehet vásárolni. Változó, kinek milyen 
a kézügyessége, vagy a szorgalma. Volt egy 
kislány, aki eljött közénk, olyan dolgokat ho-
zott nekünk otthonról, hogy csak pislogtunk. 
Sajnos iskolát váltott, és nem fért bele az ide-
jébe, hogy ide is járjon, pedig nagyon te-
hetséges volt. Tudok olyan fiúról, igaz nem 
Erdőkertesen, akinek ez a hobbija, és nagyon 
magas szinten űzi. Nálunk nincsenek fiúk, de 
hallom, hogy őket is érdekli, divatos, jópo-
fa dolog, ami a finommotoros készségeket 
is fejleszti.  Vannak, akik könnyebben meg-

értik a figurakészítést, 
én például vizuális alkat vagyok, amit nem lá-
tok, nehezen értek meg. Hozzám közelebb 
áll a klub, ahol meg lehet mutatni, nézni, mint 
a videók. 
Úgy tudom, különböző horgolt-kötött cuki-
ságok tűntek fel több helyen a települé-
sen... Ehhez van köze a csoportnak? 
Van egy ilyen csoport, akik meglepetésaján-
dékként „elhagynak” ilyen kis figurákat, és tu-
dom, hogy Erdőkertesről is vannak tagjai.  
Nem a horgolós csoport műve, de aranyos öt-
letnek tartom. Az itt-ott elrejtett apró aján-
déknak mindenki örül, amikor kapja. 
Milyen terveket „szőnek” a jövőre nézve? 
A hosszú távú tervünk, hogy sokáig jöjjenek 
a nyugdíjasaink, és sokat tudjunk még közö-
sen alkotni. Nemrég közös horgolásra invi-
táltuk őket egy beteg kislány megsegítésére, 
a nagyikockaként ismert mintát kellett az 
adott méretben, fonallal, színben elkészíte-
ni. Az ország több részéről is be lehetett kül-
deni a kockákat, amit a végén egybeszer-
kesztettek. Majd licitre bocsátották a kész ter-
méket, a befolyt összeggel pedig a kislány 
gyógykezelését támogatták. Szívesen ve-
szünk részt hasonló eseményekben, vagy 
csak horgolunk együtt, mutatjuk meg egy-
másnak, mit készítünk éppen. És mondhatom, 
hogy bizony szebbnél szebb alkotások ke-
rülnek ki a kezeink közül! 

Lamos Edit 
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Újvári Lajosról, a 19 éves erdőkertesi kiváló sú-
lyemelőről két évvel ezelőtt adtunk hírt az Er-
dőkertesi Napló olvasóinak. Ezután március-
ban a Szombathelyi Savaria Kupán összetett-
ben 273 kg-os eredményével, korosztályos 
csúccsal ő lett a verseny legjobbika. Tavalyelőtt 
35 csúcsot döntött meg. Edzője Magát János 
a Testvériség SE-ben. A rendíthetetlen szor-
galmú és céltudatos fiatal életének idei fon-
tosabb eseményeire voltam kíváncsi a vele foly-
tatott beszélgetésem során. 
Melyek voltak az év legfontosabb eseményei 
a számodra? 
A sikeres érettségi után már készültem az Eb-
re Debrecenben, ahol a szintén súlyemelő ba-
rátnőm is edz. Az Európa-bajnokság jól sike-
rült, a szakításban 9. lettem, lökésben is, de ösz-
szetettben a 8. helyen végeztem. Négy or-
szágos csúcsot is elértem, egyet szakításban 
(127 kg), egyet lökésben (155 kg) és kettőt ösz-
szetettben. Ezt tekintem az év legnagyobb si-

kerének. Ezután volt Lengyelországban az 
Olimpiai Reménységek Versenye, ahol a ma-
gyar csapat második helyezést ért el. Az ed-
zések és versenyek mellett az idén még foly-
tatom a középiskolámban, a BMSZC Újpesti 
Kéttanítási Nyelvű Műszaki Technikumban a 
gépgyártás technikusi képzést, amely szintén 
többnapos elméleti és gyakorlati elfoglaltsá-
got jelent az edzések mellett. Most a sport és 
a tanulás közötti egyensúly megteremtése is 
nagyon fontos a számomra. 
Milyen versenyre készülsz jelenleg? 
Ez az országos csapatbajnokság lesz. Az a cé-
lom, hogy legalább annyit emeljek, amennyit 
az edzésen sikerült. 
A versenyek serkentenek-e jobb teljesít-
ményre? 
Egyértelműen igen, főleg ha annak tétje van. 
Képes vagyok túlszárnyalni önmagam. 
Mivel tudjátok egymást inspirálni a verse-
nyeken a pároddal? 

Azzal, hogy megmutatjuk nemzetközi verse-
nyeken, hogy ebben a kevésbé támogatott 
sportágban is képesek vagyunk eredménye-
ket elérni. Most, a legutóbbi felnőtt országos 
bajnokságon ő is nagyon kitett magáért. Ő 
Kecskés Karina, aki felnőttbajnoki címét meg-
védte, az 55 kilósoknál szakításban 75 kg-ra ja-
vította, összetettben pedig 169 kg-mal beál-
lította juniorcsúcsát. Édesapja Kecskés Zoltán, 
kétszeres olimpikon. 
Melyek a további terveid? 
Jelenleg csak a súlyemelést csinálnám legszí-
vesebben, de a tanulás is fontos. A jövő évi Eb 
lesz a vízválasztó, ahol szeretnék érmes len-
ni. Ehhez szakításban kellene még fejlődnöm 
augusztusig 6-7 kilogrammot, lökésben is 7-8 
kilót. A magyarországi támogatást tekintve az 
is jó volna, ha oda tudnánk visszakerülni, ahol 
egykor voltunk. Jelenleg a 73 kg-os kategóri-
ában versenyzek, amelyben a legerősebb és 
a legsűrűbb a mezőny. Ahhoz, hogy valaki a fel-
nőtteknél a világ első 10 versenyzője között le-
gyen, szakításban 155, lökésben 195 körül 
kell teljesítsen. A tanulás mellett heti 5 alka-
lommal edzek, odafigyelek a regenerációra és 
a gyógytornára is. A tanulmányaim folytatását 
tekintve a technikusi vizsgám után a Műszaki 
Egyetemre szeretnék menni. 
Kik jelentenek komoly konkurenciát ebben a 
sportágban a nemzetközi mezőnyben? 
Jól teljesítenek a kelet-európai országok, és pár 
ország jön felfelé, például az olaszok, lengye-
lek, de a legjobbak a kínaiak. Ott egy országos 
bajnokság felér egy világbajnokság szintjével.  

Rimai S. Éva 

SÚLYEMELÉS 

ÚJVÁRI LAJOS 
VÁLOGATOTT SÚLYEMELŐ 

ORSZÁGOS BAJNOK SIKEREI 
 
Az utanpotlassport.hu portál adta hírül, hogy „2023. október 28-29-én a súlyemelők 2023-
as országos magyar bajnokságán a húsz kategóriából nyolcban avattak ifjú – húszon inneni 
– bajnokot Nyíregyházán. A súlyemelő seregszemlén a felnőtteknél is született egy ma-
gyar rekord. A prímet azonban a csúcsgyártásban is a fiatalabb évjáratúak vitték, közülük 
hárman egyéni legjobbjuk megjavításával zsebelték be súlycsoportjuk felnőttbajnoki arany-
érmét…” A férfiak mezőnyében Újvári Lajos jeleskedett igazán: a Testvériség SE 19 éve-
se egy kilóval 128 kg-ra növelte eddigi legjobbját szakításban, összetettben pedig 281 ki-
lóig jutott (egykilónyira maradva alatta magyar csúcsának). Minek köszönhetően nem csu-
pán a 73 kilósok kategóriáját nyerte, hanem a teljes mezőny abszolút sorrendjében 2. lett 
(elrontották a versenyen a pontszámítást). 

„Az aranyérmek verejtékből és könnyekből, valamint  
minden nap az edzőteremben végzett erőfeszítés-
ből születnek.” 

(Gabby Douglas)

Felnőtt OB (73 kg) I. helyezés – 2023. november 18-19., Nyíregyháza
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TOBORZÓ! 
Az Erdőkertesi Sportegyesület 
várja a focizni, sportolni vágyó 

gyerekeket egyesületébe! 
Érdeklődni: 

Tajmel Barnabás 
+36 20 535 0536 

tajmi.barni@gmail.com

Augusztus elején kezdtük el az edzéseket a 
legtöbb korosztályban. Azóta szerencsére 
folyamatosan nőnek a korosztályaink létszámai. 
Olyannyira, hogy a téli edzések komoly fej-
törést fognak okozni, hogy megfelelő minő-
ségben tudjuk leedzeni a gyerekeket. De ter-
mészetesen ez amolyan „édes teher”. A „kö-
telező” Bozsik-tornákon és fesztiválokon rend-
re szép számmal jelenik meg egyesületünk, és 
játékosaink is igyekeznek a maximumot nyúj-
tani minden mérkőzésen. 

A Bozsikok mellett folyamatosan kötöttünk 
le edzőmérkőzéseket, hogy minden gyer-
mek egyformán tudjon fejlődni. Bajnokságos 
korosztályaink közül az U13 szép eredmé-

nyeket és helyenként jó focit játszva lép pályára 
hétről hétre. Legnagyobb korosztályunk szá-
mára sajnos kevesebb sikerélmény jutott ed-
dig a szezonban. Az egyébként sem túl bő ke-
retünkből több játékos idény közben jelentette 
be, hogy nem szeretné folytatni a labdarúgást, 
ami nem könnyíti meg a helyzetet. Ettől füg-
getlenül dolgoznak becsülettel a srácok, és a 
befektetett munkának mindig megvan az 
eredménye. A visszajelzések mind pozitívak, 
több „régi motoros” elmondása alapján nem 
volt még ennyi gyerek az erdőkertesi pályán, 
mint napjainkban. Ezek számunkra mind jóleső 
visszajelzések, hogy jó az út, amin járunk. De 
sosem elégszünk meg, mindig van feljebb!  

ERDŐKERTESI SE • LABDARÚGÁS 
 

NÖVEKVŐ LÉTSZÁM AZ UTÁNPÓTLÁSBAN 
 
Az utánpótlásunk helyzetéről mesélt Tajmel Barnabás utánpótlás koordinátor.

Sport

Erdőkertesi SE U11  •   Edzőmérkőzés, Veresegyház

Erdőkertesi SE U15  •   Gödi SE – Erdőkertes SE Erdőkertesi SE U7  •   Bozsik-fesztivál
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ERDŐKERTESI SE • LABDARÚGÁS 

ESEMÉNYEK

U7: (OTP Bank Bozsik-program) 
10. 02. I. Bozsik-fesztivál, Dunakeszi 
10. 08. II. Bozsik-fesztivál, Dunakeszi 
10. 23. Forradalom Kupa, Nagykáta 8. hely 
10. 29. III. Bozsik-fesztivál, Dunakeszi 
10. 31. Halloween Cup, BVSC-Zugló 7. hely 
 
U9: (OTP Bank Bozsik-program) 
10. 08. I. Bozsik-fesztivál, Dunakeszi 
10. 09. II. Bozsik-fesztivál, Dunakeszi  
10. 14. Régió Liga, Dunakeszi 
10. 16. Edzőmérkőzés, BVSC-Zugló 
10. 21. Edzőmérkőzés, Veresegyház 
10. 23. Forradalom Kupa, Nagykáta 13. hely 
10. 29. III. Bozsik-fesztivál, Dunakeszi 
10. 31. Halloween Cup, BVSC-Zugló 6. hely 
 
U11: (OTP Bank Bozsik-program) 
10. 01. II. Bozsik torna, Dunakeszi 
10. 10. Edzőmérkőzés, Gödöllői SK – ESE 
10. 15. III. Bozsik torna, Dunakeszi 
10. 19. Edzőmérkőzés, ESE – KISE 
10. 23. Forradalom Kupa, Nagykáta 5. hely 
 
U13: (II. osztály, B-csoport) 
10. 07. ESE – Budapesti Honvéd SE 13:1 
10. 14. Erdőkertesi SE – Kerepesi VSE 3:3 
10. 28. Csakacsel SE – Erdőkertesi SE 1:4 
 
U15: (A-csoport) 
10. 01. ESE – Fortuna SE-Kismaros 0:14 
10. 08. Gödöllői SK Gr. III – ESE 8:1 
10. 12. ESE – Veresegyház LUA 5:4 
10. 29. ESE – Vác-Deákvár SE 1:11 
 
Felnőtt: (III. osztály, Keleti csoport) 
10. 01. Fót SE – ESE 8:0 
10. 08. ESE – SK Farmos 4:1 
10. 15. ESE – Péteri KSK 0:4 
10. 29. ESE – Veresegyház VSK II 0:3 
 
Öregfiúk: (Keleti csoport) 
10. 02. Gödöllői SK – ESE 4:1 
10. 11. ESE – Heréd LC 2:5 
10. 16. Fót SE II – ESE 6:2 
10. 25. ESE – Veresegyház VSK 11:4 
10. 30. ESE – Hatvan Lokomotív SE 1:4 

EREDMÉNYEK 
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HALLOWEEN AZ ESE-CSALÁDBAN! 
Egyesületünk halloweeni „Csokit vagy csalunk!” 
eseményt szervezett az utánpótlás korosztá-
lyú játékosok számára. Több mint 50 gyermek 
gyűlt össze, hogy október 31-én kora este útra 
keljen, és csokit, cukorkát csenjen az erdő-
kertesiektől. Ötletesebbnél ötletesebb, ré-
misztőbbnél rémisztőbb jelmezekbe öltöztek 
a résztvevők. A túra közel 9 kilométeres volt, 
köszönhetően a szülőknek, akik örömmel je-
lentkeztek, hogy ők bizony szívesen várják a 

gyerekeket egy kis édességgel, meleg teával. 
A program remekül sikerült, kicsik és nagyok 
is egyaránt jól érezték magukat. A túra végén 
az esemény a sportpályán zárult, ahol a meg-
fáradt gyermekek energia-utánpótlásáról gon-
doskodtak a szülők, akik hot doggal és zsíros 
kenyérrel várták a túrázó csapatot. Ezúton is 
szeretnénk hatalmas köszönetet mondani 
mindenkinek, aki segítette, támogatta az ese-
ményt! Jövőre folytatjuk! 
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• Pakson, 2023. szeptember 30. és október 1. között került 
megrendezésre az Atom Kupa, amelyen az alábbi versenyzőink öreg-
bítették Erdőkertes hírnevét a judo világában:  
I. helyezett: Goller T. Bendegúz D-C +55 kg 
III. helyezett: Perger Örs serdülő -73 kg. 
V. helyezettek: Mezei Levente serdülő -36 kg  

                Molnár Klaudia D-B -41 kg 
                                  Rózsa Vivien ifi -63 kg  

•  2023. október 28-án Szegeden került megrendezésre az 
IFI „B” Országos Bajnokság, amelyen egyesületünket Perger 
Örs (-73 kg) serdülő korosztályú versenyzőnk képviselte. Örs 
jól felkészült a versenyre, és a maximumot hozta ki magából. 

A sorsolást és küzdelmet tekintve mindenképp érmes helyezésre 
volt esélyes. Sajnos a küzdelme során vezetett Wazarival, és a mér-

kőzés hátralévő 20 másodpercében lesérült. Jobbulást kívánok neki! 
• Szegeden a Felnőtt ORV versenyen szintén október 28-án Ábra-

hámné Szijártó Mercédesznek (-70 kg) sikerült III. helyre bevere-
kedni magát. Taktikus, átgondolt és jó küzdelmekkel haladt előre a 
döntőig. 

Gratulálok a versenyzőinknek! 

ERDŐKERTESI JUDO SPORT EGYESÜLET 
 

JUDO HÍREK



 

   HACK ISTVÁN NÉPMŰVÉSZETI 
   TEHETSÉGKUTATÓ VERSENY 

   (Fotók: Hollai Gábor)


